

# URGENT ACTION 緊急救援

美國最高法院已裁定終止對墮胎權/人工流產權 (right to abortion) 的保護。現在就採取行動，要求美國各地的州長立即停止施加墮胎禁令並保護墮胎照護的權利。

2022 年 6 月 24 日，美國最高法院裁定終止對墮胎權的保護。這表示現在墮胎權是由美國各州進行規範。墮胎現在在美國的 26 個州——超過美國一半的州——已經被完全禁止或幾乎完全禁止，而有更多的州正在準備制定相關限制或禁令。

很明顯的，對於墮胎照護這樣的人權，美國正在倒退。

墮胎是人權。根據國際人權法，每個人都有生命權、健康權，以及免受暴力、歧視、酷刑或其他殘忍、不人道和有辱人格待遇的權利。強迫某人違背他們的意願懷孕——無論出於何種原因——都是對這些權利的侵犯。所有人都必須可以獲得合法及安全的墮胎服務。

在世界各地，尤其是在美洲，越來越多人得以將墮胎作為一項人權。立刻連署，要求美國不要讓人權倒退！要求各州立即終止禁令，並保護墮胎/人工流產照護的權利。

## 寄信到國際特赦組織美國分會：

請將信件寄到國際特赦組織美國分會，以利計算數量以及遞交給美國當局。

請在 2023 年 1 月 15 日前將信件送至：

Amnesty International USA  
ATTN: Tarah Demant  
600 Pennsylvania Ave, SE, 5th Floor  
Washington DC, 20003  
Amnesty International USA

## 給拜登總統

親愛的拜登總統：

美國因最高法院推翻羅訴韋德案（Roe v. Wade）而剝奪了聯邦政府對國內的墮胎保障，人權大幅倒退的程度令人震驚。這項決定讓數百萬的婦女、女孩以及具生殖能力者暴露在風險之下。對於遭受性別暴力的人而言，美國任何限縮墮胎權的限制都會加重創傷和傷害，也會剝奪人們對自己人生做決定的能力。

墮胎/人工流產照護是安全、重要的醫療服務，人人都應該能夠公平取得這樣的服務管道。墮胎禁令並不會停止墮胎這件事，而是會禁止安全的墮胎。當局實施的墮胎禁令非常危險，不僅會犧牲人命，也侵害了美國公民的身體自主權。

感謝您從行政命令上保障墮胎管道，但我依然敦促您做出更多努力。請立即採取迅速且大膽的行動，宣布這是國家及公共衛生的緊急狀態，並動用所有可動員的緊急與災害當局。我也更進一步地敦促您發起公共衛生的教育行動，提倡安全墮胎，並增加低收入族群獲得墮胎管道的機會。

面對這樣重大的人權攻擊，必須用同等力道來採取行動。

敬此

## 給州長

親愛的州長：

我此次來信是為展現全球千萬人民堅守人權的承諾，對於州內的墮胎/人工流產權利我感到非常擔憂。美國最高法院推翻羅訴韋德案的裁決恐讓美國的墮胎權消逝殆盡，目前就取決於各州是否要為墮胎權提供保障。若少了您與州法迅速而實質的行動，州內的公民將失去為自己身體做決定的自主權。

我呼籲您與立法單位合作，推動保障墮胎權的相關法律，支持能進一步促進生殖權種種要素的法規，例如給予計劃生育和全面、完整的家庭計畫服務管道等。我也敦促您否決任何限制公民接受安全墮胎照護服務的法律，例如實施嚴格妊娠限制、禁止墮胎用藥、對墮胎服務提供單位施加非必要限制的法條等。

請別懷疑：如今全世界都睜大眼睛看著美國，以及您身為州長將採取的行動。我敦促您捍衛人權，保障州內墮胎與其他重要的性與生殖權利相關醫療服務。

敬此

# URGENT ACTION

The United States Supreme Court has ruled to end protections to the right to abortion. Take action now and demand that governors across the USA stop the abortion bans and protect the right to abortion care now.

On June 24th, 2022 the United States Supreme Court ruled to end protections to the right to abortion. This means that now individual states across the USA regulate the right to abortion. Abortion is now totally or near-totally banned in 26 states in the USA — more than half of the country — with more poised to enact restrictions or bans on the right to abortion.

It's clear: the United States is regressing when it comes to the human right to abortion care.

Access to abortion is a human right. Under international human rights law, everyone has a right to life, a right to health, and a right to be free from violence, discrimination, and torture or other cruel, inhumane and degrading treatment. Forcing someone to carry a pregnancy against their will — for whatever reason — is a violation of those rights. Abortion must be legal, safe and accessible for all.

Around the world and specifically in the Americas, people increasingly have access to abortion as a human right. Call on the world to tell the USA not to roll back human rights.

Send emails to governors across the USA and demand that they stop the abortion bans and protect the right to abortion care now.

## **Mail your postcards to Amnesty USA:**

All postcards should be sent to AI USA so we can count how many people took action; we will then mail these postcards to state officials. We need to receive these postcards by January 15, 2023. Address postcards to:

Amnesty International USA  
ATTN: Tarah Demant  
600 Pennsylvania Ave, SE, 5th Floor  
Washington DC, 20003  
Amnesty International USA

## **Write to President Biden**

Dear President Biden,

Federal protections on abortion in the United States have been cruelly stripped away by the Supreme Court's decision to overturn *Roe v. Wade*. This is an egregious human rights rollback, and this decision has put the lives of millions of women, girls, and people who can become pregnant at risk. Any restriction of abortion rights in the U.S. compounds the trauma and harm faced by survivors of gender-based violence, and it strips people of their ability to choose the course of their life.

Abortion care is safe, essential health care, and it's a human right to which all people must have equal access. Abortion bans don't stop abortion; they stop safe abortion. The new abortion restrictions enacted by states are dangerous, they will cost lives, and they violate Americans' right to control their own bodies.

Thank you for the action you have already taken in your executive orders to protect access to abortion care, but I urge you to do more. Please take swift and bold action and declare a national emergency and public health emergency as well as using all emergency and disaster authorities available to you. I further ask you to build out a public health education campaign on the safety of abortion, and work to increase access to abortion for low-income people.

This historic attack on our rights must be met with equally historic action.

Sincerely,

**Write to Governor**

Dear Governor,

I am writing to you as part of an international human rights movement of over 10 million people committed to human rights globally, and I am extremely concerned about abortion rights in your state. Following the US Supreme Court's ruling on Roe v. Wade, abortion rights in the United States are at risk of being decimated. It's now up to states to decide whether or not to protect the right to abortion. Without swift and meaningful action on your part and the part of your state's legislature, people in your state are at risk of losing the freedom to decide what happens with their own bodies.

I ask you to work with your legislature to promote legislation that would fully protect the right to abortion in your state, and to support legislation that would bolster a broad range of reproductive rights for your constituents, such as access to birth control and comprehensive family planning services. I further ask you to veto any legislation that would restrict the ability of people to receive safe abortion health care services in any way, including laws that impose extreme gestational limits, prohibit access to medication abortion, or put unnecessary restrictions on abortion providers.

Make no mistake: the entire world has its eyes on the actions of the United States-- and the actions that you will take as Governor. I ask that you champion human rights in your state and protect the right to abortion and other critical sexual and reproductive health services.

Regards,